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Inleiding 
We spreken deze dagen over de financiële situatie van onze gemeente en het perspectief voor de 

komende jaren, samengevat in de Programmabegroting 2018 en de meerjarenraming 2019-2021. De 

fractie van CU-SGP wil allereerst haar waardering uitspreken voor de wijze waarop het College de 

Raad deze stukken heeft aangereikt. Duidelijk, transparant en compleet. Hierbij past ook een woord 

van dank aan alle ambtenaren, die bij de totstandkoming van deze begroting betrokken zijn geweest. 

Onze grootste dank gaat uit naar onze Hemelse Vader, die het functioneren van onze gemeente 

mogelijk maakt en op deze wijze wil zegenen. 
 
Programmabegroting 2018 en Meerjarenraming 2019-2021 
In het proces waarbinnen deze begroting tot stand is gekomen, neemt de Perspectiefnota 2018-2021 

een belangrijke plaats in. Het meerjarenperspectief liet aanvankelijk een fors negatief saldo zien, 

maar kreeg een positieve wending toen naderhand de resultaten uit de zogeheten Meicirculaire van 

het Rijk bekend werden en in de vorm van een addendum door het College aan de Raad zijn 

aangeboden. Perspectiefnota én addendum zijn vervolgens in de Raadsvergadering van 26 juni jl. 

vastgesteld. De Perspectiefnota vormt samen met het Collegeprogramma a.h.w. de kapstok waaraan 

de voorliggende begroting is opgehangen, waardoor beleid en kosten op een transparante wijze 

inzichtelijk zijn gemaakt. De fractie CU-SGP kan zich vinden in de gehanteerde werkwijze en de 

daaruit voortvloeiende presentatie van de cijfers voor de komende jaren. Dit geldt ook voor de 

toevoeging van een aantal nieuwe beleidsonderdelen, correcties  o.b.v. “realistisch ramen” en enkele 

maatregelen die als “nieuwe ontwikkelingen” worden aangeduid.  

 

Dekkingsplan 
In de lijn met de doelstelling in het Collegeprogramma kan de begroting 2018 met een (klein) 

positief saldo gepresenteerd worden en vertonen de cijfers betreffende het meerjarenperspectief 

eveneens een positief beeld, met daarin een jaarlijks stijgende lijn.  Opnieuw zijn de gemeentelijke 

belastingen en leges niet verder verhoogd dan met het jaarlijkse indexeringspercentage en is er 

sprake van een lichte verbetering in de reserve– en schuldpositie van onze gemeente. De fractie van 

CU-SGP constateert dat dit op zich goede ontwikkelingen zijn, maar is het met het College eens dat 

dit van ons allemaal, dus College en Raad, discipline vraagt om de uitgezette koers voort te kunnen 

zetten. Wat de CU-SGP fractie betreft vraagt de schuldpositie van de Gemeente Heerde een 

kritische houding t.a.v. toekomstige investeringen. We kennen allemaal de slogan “in het verleden 

behaalde resultaten bieden geen garantie voor de toekomst”. Voeg daarbij de slogan” als je maar 

lang genoeg gewoon blijft, wordt je vanzelf bijzonder” en zie daar het beeld dat de fractie van CU-

SGP de komende jaren voor ogen staat! 

Als we letten op de inhoudelijke kant, willen we op een aantal onderdelen van de begroting hierna 

nader ingaan. 

 

Bestuur en veiligheid 
De tijd dat besturen vooral een “top-down” aangelegenheid was ligt gelukkig ver achter ons. Ook in 

Heerde zien we steeds meer dat samenwerking gezocht wordt met en door de verschillende 

marktpartijen en individuele burgers. De fractie van CU-SGP vindt dat de gemeentelijke overheid 

daarin een initiërende  en faciliterende rol heeft en wil daarom het College aansporen deze lijn vast 

te houden. Een transparante en invoelende houding naar onze inwoners toe acht onze fractie hierbij 

vanzelfsprekend.  



Op het punt van veiligheid denken wij in het bijzonder aan onze oudere en minder valide burgers. 

Veiligheid is zowel een objectief als subjectief begrip, voor beiden vragen wij aandacht van het 

College. We noemen in dit verband de drukke verkeerssituatie in de dorpskern van Heerde, de 

consequenties van het zolang mogelijk thuis wonen, de toegankelijkheid van overheids- en  private 

gebouwen e.d.  Willen we dat iedereen mee kan doen in onze lokale samenleving, dan zullen we 

oog moeten hebben voor voorzieningen die, met name voor de eerder genoemde doelgroep, 

belangrijk zijn. Dit raakt het welzijn van een groot deel van onze burgers. 

De fractie van CU-SGP is groot voorstander van maatregelen die genomen worden op het gebied 

van duurzaamheid. De dit jaar opgerichte energiecoöperatie is hiervan natuurlijk een prachtig 

voorbeeld. Vanuit onze levensovertuiging achten wij het onze opdracht om met de schepping op een 

verantwoorde manier om te gaan en er voor te zorgen dat ook ons nageslacht op deze aarde kan 

leven. Onze fractie is van mening dat we in Heerde op de goede weg zijn v.w.b. het principe van 

“omgekeerd inzamelen”. Eerder dit jaar is de Raad hierover breedvoerig geïnformeerd  en gaf het 

College aan met nadere informatie te komen over het verdere procesverloop.  Kan het College 

aangeven wanneer die informatie er komt? 

 

Financiën, economie en grote projecten 
Als we de begrotingen voor de komende jaren bezien, vertonen die alle een (oplopend) overschot, 

hetgeen uiteraard een prima ontwikkeling is. Wel zijn we nuchter genoeg om te constateren dat de 

cijfers tot stand zijn gekomen met de kennis van nu en dat daardoor de kans van een beperkte 

houdbaarheid reëel is. In de woorden van het College betekent dit dat we “scherp aan de wind 

moeten zeilen” de komende jaren om de ingeslagen weg te kunnen vervolgen. De fractie van CU-

SGP onderschrijft die gedachte en stemt in met de maatregelen die het College op dit punt 

aanbeveelt. We zien in de begroting een aantal voorgenomen maatregelen terug, waarvoor onze 

fractie bij eerdere gelegenheden reeds aandacht heeft gevraagd, te denken valt hierbij aan o.a. 

bezuinigingen in het ruimtelijke domein. 

Hoewel er de laatste tijd sprake is van economisch herstel en de verwachtingen op dit punt voor de 

komende jaren positief zijn, is het nog maar de vraag of zich dit ook vertaald in een beter financieel 

perspectief voor onze gemeente. Met name doelen wij op niet beïnvloedbare ontwikkelingen in o.a. 

het Sociale Domein, renteverhogingen en mogelijke maatregelen van het nieuwe kabinet. Evenals 

bij de behandeling van de Perspectiefnota bepleit de fractie van CU-SGP ook in deze beschouw-

ingen een terughoudend financieel beleid, waarbij eventuele extra inkomsten worden aangewend 

om de schuldpositie van de Gemeente Heerde verder te reduceren.  

 

Onze fractie heeft met vreugde kennis genomen van de recentelijk door het College verstrekte 

Raadsinformatie Bedrijvenpark H2O. Geconcludeerd kan worden dat de in gang gezette 

samenwerking tussen de provincies Gelderland en Overijssel, de gemeenten Zwolle, Kampen en 

H2O gemeenten zijn vruchten afwerpt op dit moment en het perspectief van het Bedrijventerrein 

H2O, naast de invloed van de aantrekkende economie, aanzienlijk is verbeterd. We verzoeken het 

College de Raad op gezette tijden te informeren omtrent het verdere verloop van de ontwikkelingen 

m.b.t. het Bedrijventerrein. 

Op het gebied van recreatie en toerisme zijn in deze collegeperiode grote sprongen voorwaarts 

gemaakt. Het besef dat onze gemeente in één van de mooiste gebieden van Nederland ligt en 

daardoor voor de toerist en recreant zeer aantrekkelijk is, dringt naar onze mening steeds meer door 

bij de partijen die bij toerisme en recreatie betrokken zijn. Nu de Hoogwatergeul gerealiseerd is en 

alles wat daarmee samenhangt, kan gesteld worden dat we er in Heerde een unieke toeristische 

trekpleister bij hebben gekregen, waar veel kansen liggen. Onze fractie beschouwt de gemeente als 

voortrekker in het bevorderen van recreatie en toerisme en stemt dan ook in met de gelden die 

gereserveerd worden voor het uitvoeringsplan en de promotie van recreatie en toerisme in onze 

gemeente en in regionaal verband. Uiteindelijk komen deze maatregelen de economische 

bedrijvigheid en werkgelegenheid in onze gemeente ten goede en blijft Heerde daardoor 

aantrekkelijk voor middenstand en inwoners. 



Op 3 oktober 2016 is raadsbreed een motie ingediend en door het College overgenomen m.b.t. de 

bevaarbaarheid van het Apeldoorns kanaal. Nu we inmiddels een jaar verder zijn verzoekt onze 

fractie het College de Raad op korte termijn duidelijkheid te verschaffen over de wijze waarop  

uitvoering aan de motie gegeven zal worden. Gelet op de lange geschiedenis van dit dossier zijn we 

van mening dat nu de tijd rijp is om knopen door te hakken, al dan niet in de lijn met de 

oorspronkelijk beoogde plannen. Hoe langer er mee gewacht wordt des te groter de kans dat partijen 

afhaken. Dat zou voor onze gemeente en de regio een gemiste kans zijn!   

Een punt van grote zorg achten wij de besluitvorming omtrent Vliegveld Lelystad. Nu bekend is dat 

de MER rapportage m.b.t. geluidsoverlast niet compleet is geweest en Heerde hierdoor buiten het 

beschermingsgebied valt, roepen wij het College op om, samen met de Raad, alles uit de kast te 

halen om “Den Haag” tot andere gedachten te brengen.  Als de vlieghoogtes boven onze gemeente 

en regio gehandhaafd worden op de berekende 1800 meter, heeft dit grote gevolgen voor de rust en 

stilte in dit gebied en daarmee voor onze inwoners,  recreatie en toerisme. Onze gedachte hierbij is 

dat alle middelen, die aangewend worden om de Veluwe als toeristische trekpleister op 1 te zetten, 

door de nadelige gevolgen van laag vliegverkeer snel aan effect zullen inboeten, met alle gevolgen 

van dien voor de economie binnen onze gemeente en regio. 

 

Ruimte 
De gemeente draagt verantwoordelijkheid voor de inrichting van de openbare ruimte binnen de 

gemeentegrenzen. De kwaliteit van deze ruimte wordt grotendeels bepaald door de aanwezige 

gebouwen en infrastructuur. De fractie van CU-SGP constateert dat er in bijna alle kernen binnen de 

gemeente in deze collegeperiode voorzieningen zijn getroffen die een impuls geven aan de 

leefbaarheid in de verschillende kernen. We denken hierbij aan de herinrichting van het 

dorpscentrum in Wapenveld en Heerde, herontwikkeling van locaties Het Zwarte Paard in 

Wapenveld en Wilhelminaschool/Het Kristal, Soerelseweg en Bonenburgerlaan in Heerde. Allemaal 

goede initiatieven, die de kwaliteit van de leef -en woonomgeving aanzienlijk verbeteren en de 

gemeente Heerde in zijn geheel aantrekkelijker maken voor inwoners en toeristen. Wat op zijn beurt 

weer past binnen de Cittaslow gedachte. 

Maar we zijn er nog niet!  Een van de grote uitdagingen is de herontwikkeling van de voormalige 

gemeentewerf in de kern Heerde en de aanpalende locatie Van Setten /Van Loenen. De herontwik-

keling van beide locaties heeft verstrekkende gevolgen voor het centrum van Heerde en vergt 

daarom nauwkeurig overleg met alle potentiële betrokkenen, omwonenden en middenstand. Hoewel 

haastige spoed zelden goed is, bepleit onze fractie een snelle procedure om tot een uiteindelijke 

keuze te komen en duidelijkheid te verschaffen omtrent de nieuwbouwplannen in dit gebied. 

Aanleiding hiervoor is des te meer de recentelijke renovatie van het perceel Dorpsstraat 33, beter 

bekend als Café De Rooster, wat een aanwinst voor het centrum is. Het aangrenzende pand Van 

Setten/Van Loenen is nu nog meer dan voorheen de dissonant in het centrum van Heerde, een 

situatie die om een snelle ingreep vraagt! 

In relatie tot nieuwbouwplannen op gemeentegronden werkt de gemeente Heerde de laatste paar 

jaar met het begrip “uitnodigingsplanologie”. Onze fractie ziet uit naar de door het College 

toegezegde evaluatie van deze werkwijze. Ook gezien het feit dat wij van mening zijn dat 

plaatselijke makelaars, als kenners van de lokale woningmarkt, onderdeel van de uitnodigings-

planologie dienen te zijn, hetgeen thans niet het geval is. 

Als we letten op de diverse projecten die in deze collegeperiode gerealiseerd zijn binnen onze 

gemeentegrenzen, achten wij een pas op de plaats wenselijk en realistisch. In dit verband heeft het 

College in de Perspectiefnota reeds aangegeven dat er onderzoeken lopen naar de wenselijkheid van 

een Multifunctionele Accommodatie (MFA) in Wapenveld en in Veessen en naar de kosten van 

verbouwing van het Raadhuis. Omdat we van mening zijn dat MFA 's van grote waarde zijn met het 

oog op de leefbaarheid in de dorpen/kernen, constateert onze fractie met tevredenheid dat deze 

voorzieningen in de begroting worden benoemd. Echter omtrent de renovatie van het Raadhuis 

lezen we niets, terwijl eerder dit jaar College en Raad er uitvoerig over hebben gesproken. Heeft het 

College hier een verklaring voor? 



Onder “Bestuur en veiligheid” haalden we reeds de verkeerssituatie in de dorpskern van Heerde 

aan. Bedoeld wordt de zeer drukke Brinklaan, wat met name m.b.t. de oversteek bij de 

Huisartsenpost tot gevaarlijke situaties leidt. In de begroting brengt het College de verkeers-

circulatie in relatie met nieuwe ontwikkelingen op de gemeentewerf. De CU-SGP fractie is van 

mening dat de oversteek bij de Huisartsenpost een op zich zelf staande situatie is en dus 

losgekoppeld dient te worden van de plannen rondom de gemeentewerf. Bovendien zou koppeling 

betekenen dat er de eerst komende jaren niets gedaan wordt aan de onveilige verkeerssituatie, 

hetgeen onze fractie zeer onwenselijk acht. Wij vragen daarom het College op korte termijn met 

verbeteringsmaatregelen voor de Brinklaan te komen.   

De invoering van de Omgevingswet is door de Rijksoverheid uitgesteld tot 1 januari 2021. Mede 

gelet op de impact van deze nieuwe wet op het bestuurlijk -en ambtelijk apparaat, onderschrijft onze 

fractie de gedachte de implementatie van deze wet in de gemeentelijke organisatie niet te vertragen 

en de reeds in gang gezette procedure te vervolgen. Op deze wijze kunnen eventuele aanpassingen 

in de organisatie op tijd doorgevoerd worden, zodat onze gemeente er op 1 januari 2021 ook 

daadwerkelijk klaar voor is. Ook de burger heeft recht op vroegtijdige informatie op dit punt. 

Tenslotte vragen wij bij dit onderdeel bij het College aandacht voor de invulling van een aantal 

woningbouwlocaties. Zoals het er naar uitziet is het de bedoeling dat in het uitbreidingsplan “De 

Kolk” in Wapenveld nog eens 36 huurwoningen in de geliberaliseerde sector gebouwd gaan 

worden. Niet alleen onze fractie stelt bij dit woningbouwprogramma een aantal vraagtekens, maar 

ook de inwoners van Wapenveld. De vragen spitsen zich toe op de keus van het College voor enkel 

huurwoningen, de daarbij behorende huurprijs en het aantal woningen. Wij vragen derhalve aan het 

College een nadere onderbouwing van het beoogde bouwplan. Tevens vraagt onze fractie hierbij 

aandacht voor de mogelijkheid van gasloos bouwen en hoort graag het standpunt van het College 

hierover. 

Ook informeert de fractie van CU-SGP naar de gang van zaken omtrent de beoogde nieuwbouw aan 

de Wezeweg ter hoogte van de Bovenkamp. Het is bekend dat hier grote kavels worden aange-

boden, naar de mening van onze fractie is hier momenteel te weinig markt voor en zou herindeling 

van de kavels tot betere verkoopkansen leiden. Ook hierover graag de mening van het College.   

 

Samenleving 
Het programmaonderdeel Samenleving in de begroting raakt ons allen, of we nu oud of jong zijn, 

werkend of werkloos, met of zonder beperking. Kortom in dit programmaonderdeel gaat het erom 

hoe we als lokale maatschappij ons willen en kunnen manifesteren, zonder dat daarbij individuele 

of groepen mensen buitengesloten worden. Nu we inmiddels bijna drie jaar ervaring in het Sociale 

Domein hebben opgedaan, is de fractie van CU-SGP van mening dat dit dossier zo langzamerhand 

“in control” is, waarbij het ambtelijk apparaat en het College steeds meer grip op een aantal zaken 

krijgen. Als uitvloeisel hiervan beschouwt onze fractie de bezuinigingstaakstelling van het Sociaal 

Domein ad. € 100.000,= i.v.m. een efficiëntere toegang tot hulpverlening voor de burgers en de 

verschuiving van maatwerkvoorzieningen naar de algemene voorziening regieondersteuning. 

Dit neemt niet weg dat er altijd bijstellingen nodig zullen zijn en er sprake zal zijn van invloeden 

waar de gemeente geen grip op heeft. In verband hiermee en gelet op de grote bedragen die in het 

Sociale Domein omgaan, acht de fractie van CU-SGP het van groot belang dat de ingeslagen weg 

van preventie, vroegsignalering en vroeghulp ook in de komende jaren wordt vervolgd.  

Een bekend gezegde is “wie de jeugd heeft, heeft de toekomst”. We zijn van mening dat dit ook van 

toepassing is op onze gemeente. Met andere woorden, het investeren in onze jongere inwoners, met 

name op het gebied van werk, sport, verslavingspreventie e.d. vergroot de participatiekansen en 

daarmee het welzijn van deze specifieke doelgroep.    

 

Tenslotte 
De fractie van CU-SGP is van mening dat met de voorliggende programmabegroting andermaal 

recht gedaan wordt aan de titel van het huidige Collegeprogramma “De kracht van samen leven, 

wonen en werken”. Wij wensen het College veel wijsheid en Gods zegen toe in het vervullen van 



haar taken in de komende jaren. 

 

Fractie van ChristenUnie -SGP Heerde 
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